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Sun  §64    Dnr: SUN.2024.2   1.7.3  
 
Information från måltidsavdelningen  
 
Beslut 
Samhällsutvecklingsnämnden lägger informationen till handlingarna.  
 
 
Ärendebeskrivning 
Cecilia Blidö, avdelningschef för måltidsavdelningen informerar om bakgrund 
och syfte för organisationsförändringen och tillskapandet av måltidsavdelningen. 
Det handlar om att samla en kostorganisation under en och samma förvaltning 
med målet om en kommungemensam matsedel och standardiserade rutiner. En 
organisation med likvärdig arbetssätt i hela organisationen men även att 
minimera sårbarhet och bygga en professionell och flexibel måltidsorganisation.  
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Sun  §65    Dnr: SUN.2024.2   1.7.3  
 
Information från förvaltningschef  
 
Beslut 
Samhällsutvecklingsnämnden lägger informationen till handlingarna.  

 
 
Ärendebeskrivning 
Förvaltningschef informerar kring projektet Götgatasbron. Under projektets 
genomförande har problem utsått och dialog förs nu med leverantör kring 
nödvändiga anpassningar. Tidplanen kommer troligtvis påverkas, tydliggörande 
sker i planerad kommunikation.   
  
Arbete med ny organisation för samhällsbyggnadsprocessen inom 
samhällsutvecklingsförvaltingen pågår. Rekryteringsarbete för chefsuppdrag 
pågår. Besked om tillträdande chefer kommer lämnas successivt. Möten sker 
med medarbetare genom träffar med enheter i den nya organisationen. Stor 
del av processen inför ny organisation är kontakt och dialog med medarbetare 
kring vad den nya organisationen möjliggör vad gäller gemensamma arbetssätt 
och rutiner. 
  
Ett intensivt arbete pågår för budget i balans och prognos på helår visar en liten 
förbättring. På grund av väntan på nytt personalsystem finns i dagsläget inte 
skarpa underlag för personalkostnader vilket försvårar prognosarbetet.  
 
Uppdrag från nämnd i samband med delårsrapport - arbetet bedrivs med 
förvaltningens ledningsgrupp som gemensam plattform, och sker inom och 
mellan avdelningar. Det finns också frågor där dialog med andra förvaltningar är 
del av processen. Det finns ett tätt samarbete även med HR-avdelningen och 
kommunikationsenheten för att driva förändringsarbetet likvärdigt mellan 
verksamheternas olika delar. HR-avdelningen är ett viktigt stöd till chefer i 
frågor om bemanning, schemaläggning och arbetsrättsliga frågor. Arbetet 
fokuserar i nuläget på att identifiera volym och metoder för arbetssätt vid 
genomförande av de uppgifter som verksamheterna ska utföra.   
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Sun  §66    Dnr: SUN.2023.148   1.2.7  
 
Återkoppling från arbetsgrupp kring föreningsliv  
 
Beslut 
Samhällsutvecklingsnämnden godkänner slutredovisningen av uppdraget och i 
övrigt lämnar slutredovisningen inför vidare beredning av förvaltningen.  
 
Ärendebeskrivning 
Sandy Lind (WeP) informerar: Ledamöterna i arbetsgruppen har gemensamt 
arbetat fram ett förslag gällande nytt normdokument. Detta har skett i nära 
samarbete med förvaltningen. En viktig ingång i arbetet har varit att träffa och 
föra dialog med föreningar som på olika sätt kommer i kontakt med 
kommunen när det gäller hantering av bidrag eller uthyrning av lokaler. 
Arbetsgruppens fokus har varit att genom att ta tillvara på deras synpunkter 
tillsammans med förvaltningen identifiera och förändra kommunens hantering 
av bidrag och lokaluthyrning. En stor och viktig målbild har varit att likställa där 
det funnits olikheter samt förtydliga där det funnits frågetecken. 
 
Från flera av våra föreningar fick vi synpunkter gällande svårigheter att hitta 
information på kommunens hemsida och inom föreningsportalen. Detta är nu 
åtgärdat enligt föreningarnas förslag. 
 
Arbetsgruppen har också arbetat för att samtliga föreningar som på något sätt 
får bidrag från kommunen skall hanteras likvärdigt. Detta har lett till att vi i det 
nya dokumentet inkluderar både funktionshinderföreningar och 
pensionärsföreningar. Det medför att dessa föreningar behöver uppfylla samma 
grundläggande krav för att bli bidragsberättigade som övriga föreningar. 
När det gäller pensionärsföreningarna så pågår ett arbete tillsammans med 
socialförvaltningen för att de resurser och medel som finns tillgängligt för dessa 
ska överföras till samhällsutvecklingsförvaltningen. Målbilden är att arbetet ska 
slutföras vid årskiftet 2024/2025. 
 
Arbetsgruppen har diskuterat om föreningar som ska vara bidragsberättigade 
behöver ha vissa grundläggande kunskaper gällande föreningsarbete. Gruppen 
bedömer att ansvarig tjänsteperson kan lämna lämplig information om hur och 
var man på bäst sätt tillskansar sig denna kunskapen. Information om möjlighet 
till vägledning kommer finnas på hemsidan.   
 
Under arbetets gång har vi identifierat ett önskvärt framtida arbetssätt där 
samtliga bidrag och all uthyrning av lokaler riktade mot föreningar hanteras av 
en och samma enhet. Målet med detta är att ytterligare tillmötesgå 
föreningarna i deras önskan om en enklare och smidigare process där de har 
en tydlig kontakt med kommunen. Arbetsgruppens bedömning är att en 
ansökan eller ett önskemål om att hyra en lokal ska lämnas in via exempelvis 
föreningsportalen, beredas och hanteras av enheten som därefter lämnar 
besked till föreningen. Målbilden är en väg in en väg ut.  
 
Yrkanden 
Sandy Lind (WeP): Att godkänna slutredovisningen av uppdraget och i övrigt 
lämnar slutredovisningen inför vidare beredning av förvaltningen.  
 
Beslutet skickas till: 
Kulturavdelningen 
Fritid- och folkhälsoavdelningen
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Sun  §67    Dnr: SUN.2024.73      
 
Skogsförvaltning - resultatrapport 2023  
 
Beslut 
Samhällsutvecklingsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 
handlingarna.  
 
 
Ärendebeskrivning 
Ulrika Frimodon Lust, stadsträdgårdsmästare, och ledamöterna diskuterar 
årsredovisningen, skogshantering och skogsförvaltning. 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2024-10-07 - SUNau §40 
Skoglig årsredovisning Gislaved 2023  
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Sun  §68    Dnr: PLAN.2024.2   4.2.2  
 
Ansökan om planbesked för fastigheten Villstads-Haghult 1:4  
 
Beslut 
Samhällsutvecklingsnämnden beslutar att lämna ett positivt planbesked och avser 
påbörja planarbetet första kvartalet 2025, samt bedömer att planarbetet kan ha 
lett fram till beslut om antagande av detaljplan tredje kvartalet 2026. 
 
 
Ärendebeskrivning 
Trioworld Smålandsstenar AB har den 26 april 2024 ansökt om planbesked  
med avsikt att inleda ett planläggningsarbete för fastighetenVillstads-Haghult 1:4 
i Smålandsstenar.  
 
Avgifter 
Avgiften för planbeskedet är 13 752 kronor (i enlighet med taxa fastställd av 
kommunfullmäktige). Moms tas inte ut på avgiften. Faktura för avgiften skickas 
separat. I fakturan fastställs sista betalningsdag.  
 
Motivering för beslutet 
Förslag till beslut är fattat med stöd av följande motiv: 
Önskad markanvändning strider mot den gällande fördjupade översiktsplanen  
för Smålandsstenar och Skeppshult. Kommunfullmäktige kommer i september 
att behandla ett godkännande av avvikelse från FÖP.  
 
Att lämna ett positivt planbesked innebär en förstärkning av tätorten genom 
att den sökande blir mer konkurrenskraftigt både nationellt och internationellt, 
och en utveckling på platsen skulle medföra fler arbetstillfällen. Genom att 
inleda ett planarbete kan kommunen tillsammans med den sökande se över  
trafiksäkerheten genom översyn av befintlig trafiksituation. 
 
Lagstöd för beslutet 
Beslutet är fattat med stöd av 5 kap. 2 § plan- och bygglagen (SFS 2010:900). 
 
Beslutsunderlag 
Samhällsutvecklingsförvaltningens tjänsteskrivelse planbesked 2024-08-09 
Ansökan om planbesked 2024-04-26 
Situationsplan 2024-04-26 
Undersökning med bedömning inför planbesked 2024-06-26.pdf  

  
 
Yrkanden 
Sandy Lind (WeP): Med instämmande av Anne-Maj Nordahl (WeP),  
Jörgen Karlsson (S), Eva Eliasson (S), Johanna Gullberg (M), Dennis Ernst (M),  
Pauline Barvö (WeP), Carolina Hall (C), Urban Nilsson (C) 
Johnny Petersson (MiG), Anders Karlsson (MiG), Albin Dyberg (MiG) 
Simon Sowa (M) och Emanuel Larsson (KD): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

 
Beslutet skickas till: 
Sökande 
Bygg- och miljöavdelningen 
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Sun  §69    Dnr: SUN.2024.55   4.6.4.2  
 
Allmänna bestämmelser för bidrag till enskild väghållning i Gislaveds 
kommun  
 
Beslut 
Samhällsutvecklingsnämnden beslutar att uppdra till förvaltningen att det 
kommunala bidraget för särskilda driftåtgärder till stadsbidragsberättigande 
enskilda vägar ändras till maximalt 15 % av den bidragsberättigande kostnaden, 
istället för de maximalt 10 % som anges i  förslaget som  
samhällsutvecklingsnämndens arbetsutskott föreslog den 2 september 2024. 
 
Att föreslå kommunfullmäktige att med dagens justering anta förslag till 
allmänna bestämmelser för bidrag till enskild väghållning, daterat den 21 
oktober 2024, samt att bestämmelserna ska gälla från och med den 1 januari 
2025, med de övergångsbestämmelser som finns angivna. 
 
Att samhällsutvecklingsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta att alla 
tidigare allmänna bestämmelser för bidrag till enskild väghållning i Gislaveds 
kommun upphör att gälla den 1 januari 2025. 
 
Att en utvärdering av de nya allmänna bestämmelserna sker under 2026.  
 
 
Ärendebeskrivning 
Samhällsutvecklingsnämndens arbetsutskott gav den 10 juni 2024 förvaltningen 
i uppdrag att se över de allmänna bestämmelserna för enskilda vägar. Detta ska 
enligt uppdraget ske utifrån att få en ekonomi i balans. Samtidigt beslutades 
också att förvaltningen ska göra en konsekvensanalys för påverkan av den 
eventuella förändringen.  
 
De allmänna bestämmelser om bidrag till enskild väghållning som gäller idag, 
beslutades av kommunfullmäktige den 10 december 2020. De bestämmelserna 
omfattar bidragsgivning till både statsbidragsberättigade enskilda vägar och 
bidrag till andra enskilda vägar som tjänar fastboende.  
 
Gällande regelverk bygger på att statsbidragsberättigade enskilda vägar får en 
fast angiven procent av den, av Trafikverket, fastställda kostnaden i bidrag varje 
år.  
 
De statsbidragsberättigade enskilda vägarna har också enligt gällande 
bidragsregler rätt till bidrag för särskilda driftåtgärder. Det kan t.ex. vara byte 
av trumma eller bro, förstärkningsåtgärder, uppsättning av räcken eller annan 
ombyggnation. Dessa typer av åtgärder berättigar i dagsläget till bidrag upp till 
30 % av kostnaden från kommunen. De resterande 70 % kanTrafikverket lämna 
i bidrag. Det är Trafikverket som fastställer och godkänner kostnaden för den 
sökta åtgärden.  
 
Dagens bestämmelser om bidrag ger också enskilda vägar utan statsbidrag 
förutsättningar att kunna få 40 % i bidrag för underhållsgrusning och 15 % i 
bidrag för särskilda driftåtgärder.  
 
Bidrag till enskilda vägar utan statsbidrag föreslås utgå ur de allmänna 
bestämmelserna. Detta system är idag inte utnyttjat i hög grad.  
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SKR gjorde 2007 en utredning om kommuners engagemang i enskilda vägar 
Den visar att 13 % av kommunerna inte ger några bidrag alls och utför inga 
arbeten på enskilda vägar och 55 % av kommunerna delar ut bidrag till vägar 
utan statligt driftbidrag. Riksförbundet för enskilda vägar (REV) gjorde sedan en 
liknande undersökning år 2016 som visade att 24% av kommunerna inte ger 
något stöd alls till enskilda vägar.  
 
Tekniska avdelningen har gjort en undersökning bland ett urval av kommuner 
och det är stora skillnader i hur bidragsreglerna ser ut. I snitt lämnas ca 22,6 % 
i bidrag av den beräknade underhållskostnaden för årlig drift på 
statsbidragsberättigade enskilda vägar. En del kommuner lämnar också stöd till 
särskilda driftåtgärder för dessa enskilda vägar. I snitt lämnas ca 12,8 % i bidrag 
till särskilda åtgärder.  
Bidrag till underhållsgrusning av övriga enskilda vägar utan statsbidrag lämnas i 
snitt med 2,30 kr/löpmeter väg. Det är också ett antal som inte lämnar något 
bidrag alls till varken särskilda driftåtgärder eller underhållsgrusning. En del 
kommuner använder system där bidragsprocenten anpassas utefter tilldelad 
budgetram.  
 
Tekniska avdelningen har tagit fram ett förslag till nya allmänna bestämmelser 
som är bättre anpassade för att klara budget för vägbidrag. Förslaget innebär 
en sänkning av bidraget, och samtidigt förutsätter det också att två separata 
budgetbelopp avsätts för vägbidrag varje år. Ett särskilt budgetbelopp för årligt 
driftbidrag och ett för särskilda driftåtgärder på statsbidragsberättigade enskilda 
vägar. Förslaget innebär att bidragsnivån bestäms varje år utifrån respektive 
beslutad budget för året.  
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2024-09-02 - SUNau §34 
Samhällsutvecklingsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad den 26 augusti 2024. 
Protokoll 2024-06-10 - SUNau §20 - Beslut om uppdrag till förvaltningen att se 
över de allmänna bestämmelserna. 
Förslag allmänna bestämmelser för bidrag till enskild väghållning i Gislaveds 
kommun 2024, daterat 2024-06-27. 
Allmänna bestämmelser för bidrag till enskild väghållning i Gislaveds kommun, 
antagna den 10 december 2020. 
Utredning kring förändring av bidrag till enskilda vägar i Gislaveds kommun, 
daterad den 27 juni 2024. 
Tekniska avdelningens undersökning om bidragsregler, 2024-06-27. 
 
Yrkanden 
Carolina Hall (C): Att uppdra till förvaltningen att det kommunala bidraget för 
särskilda driftåtgärder till stadsbidragsberättigande enskilda vägar beslutas till 
maximalt 15 % av den bidragsberättigande kostnaden, istället för de maximalt 
10 % som anges i  förslaget som samhällsutvecklingsnämndens arbetsutskott 
föreslog den 2 september 2024. 
 
Att samhällsutvecklingsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta att alla 
tidigare allmänna bestämmelser för bidrag till enskild väghållning i Gislaveds 
kommun upphör att gälla den 1 januari 2025. 
 
Att en utvärdering av de nya allmänna bestämmelserna sker under 2026.  
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Urban Nilsson (C): Med instämmand av Sandy Lind (WeP), Johanna Gullberg 
(M), Johnny Petersson (MiG), Anders Karlsson (MiG), Albin Dyberg (MiG) 
Simon Sowa (M), Anne-Maj Nordahl (WeP), Jörgen Karlsson (S),  
Eva Eliasson (S), Dennis Ernst (M), Pauline Barvö (WeP) och Emanuel Larsson 
(KD): Bifall till Carolina Halls (C) tilläggsyrkande.  
 
 
Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på Carolina Halls (C) yrkande och finner att 
samhällsutvecklingsnämnden beslutar enligt detta. 
 
Ordförande ställer därefter proposition på liggande förslag i övrigt och finner 
att samhällsutvecklingsnämnden beslutar enligt detta.  

  
 

Beslutet skickas till: 
Kommunfullmäktige 
Samhällsutvecklingsförvaltningen 
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Sun  §70    Dnr: SUN.2024.67   1.2.7  
 
Svar på motion gällande lek/aktivitetspark för barn och ungdomar 
(SD)  
 
Beslut 
Samhällsutvecklingsnämnden föreslår kommunfullmäktige att motionen 
lek/aktivitetsplats för barn och ungdomar anses besvarad.  
 
Ärendebeskrivning 
Peter Gustavsson (SD) och Glenn Hummel (SD) har lämnat en motion gällande 
att satsa på ett lek- och aktivitetsområde för barn och ungdomar i respektive 
tätort i kommunen. Kommunstyrelsen har remitterat motionen till 
samhällsutvecklingsnämnden med svar senast den 19 april 2024. 
 
Motionärerna anser att Gislaveds kommun måste bli attraktiv som 
inflyttningskommun, men framförallt bromsa utflyttningen samt behålla våra 
ungdomar när det är dags för dem att bilda familj.  
 
I motionen föreslås följande: 
 

• Att barn/ungdomsgrupp tillsätts i respektive tätort för utvärdering och 
förslag avseende utformning och innehåll likt beskrivet ovan.  

• Att ett pilotprojekt av lek/aktivitetspark i en tätort omedelbart startas 
för att sedan följas av de övriga.  

• Att majoriteten bjuder in opposition för en dialog avseende 
framtidsengagemang och en gemensam i handling avsedd konsensus. 

 
Beredning 
För samhällsutvecklingsnämndens remissyttrande har beredningen beaktat de 
frågor som ryms inom nämndens ansvarsområden.  
 
Ett av utvecklingsmålen i samhällsutvecklingsnämndens budget är att utveckla 
trygga och attraktiva livsmiljöer. I planering av nya lekplatser förs dialog med 
barn kring exempelvis hur platser utformas för att upplevas av barnen som 
både intressanta och trygga. Detta kan ske via barngrupper i förskolor och 
skolor, genom föreningar och föräldragrupper. 
 
Under året pågår framtagande av förstudie kring lekplats i Johan Orreparken i 
Gislaved. Utformningen av lekplatsen planeras ha ett tydligt tema. Under 
jubileumsfesten i augusti genomfördes ett dialogarbete med barn för att 
inhämta idéer och synpunkter. 

 
I Anderstorp görs förnyelse av lekplatsen vid Ekekullen och kring detta finns ett 
dialogarbete med elever från Ekenskolan. Ett arbete pågår även tillsammans 
med Samhällsföreningen i Hestra gällande lekplatsen på Enevägen, där dialog 
med barn är hållen, och projektering pågår. 
 
Kommunen planerar fortsatt för utformning av lekplatser baserad på teman 
vilket är lyft som en del av planeringsunderlagen för kommande budgetar.  
 
Angående förslaget om politisk dialog överlämnas denna punkt för politiskt 
ställningstagande. 
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Beslutsunderlag 
Protokoll 2024-10-07 - SUNau §45 
Motion gällande lek/aktivitetspark för barn och ungdomar, daterad den 10 juni 
2023 
Samhällsutvecklingsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad den 27 september 
2024  

  
 
Yrkanden 
Urban Nilsson (C): Bifall till arbetsutskottets förslag.   

 
 

Beslutet skickas till: 
Kommunfullmäktige 
 
 



GISLAVEDS KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
Samhällsutvecklingsnämnden  Sammanträdesdatum Sida 

 2024-10-21    13(22) 
 

Justerares signatur Utdragsbestyrkande 
  
 

Sun  §71    Dnr: SUN.2024.68   1.2.7  
 
Svar på motion gällande ställplatser och ökad trafiksäkerhet (SD)  
 
Beslut 
Samhällsutvecklingsnämnden föreslår kommunfullmäktige att motionen om 
ställplatser och ökad trafiksäkerhet avslås. 
 
 
Ärendebeskrivning 
Peter Gustavsson (SD) har lämnat in en motion gällande ställplatser och ökad 
trafiksäkerhet. Kommunstyrelseförvaltningen har remitterat motionen till 
samhällsutvecklingsnämnden med svar senast den 19 april 2024. 
 
Motionären föreslår att kommunen skapar möjligheter till fler ställplatser i 
kommunen. Motionären ger förslag på två platser som kan iordningställas till 
nya ställplatser, Holmen samt Kyrksjöns badplats i Båraryd.  
 
I motionen föreslås följande: 
 

• att bereda och fylla upp befintlig mark, i Båraryds fall utöka befintlig 
mark för ordningsställande av ytterligare parkeringsplatser. 

• att på samma alternativt befintlig yta iordningställa 10 - 12 ställplatser 
för husvagn och husbil. 

• att undersöka och tillse att mesta möjliga faciliteter ordnas såsom el, 
toa, latrintömning etc. 

• att införa betalautomater för ställplatsavgift. 
 
Beredning 
För samhällsutvecklingsnämndens remissyttrande har beredningen beaktat de 
frågor som ryms inom nämndens ansvarsområden.  
 
Kommunens lotsgrupp med bred kompetens har analyserat nuläget kring de 
frågor som motionen lyfter. För att identifiera faktiska förutsättningar och 
kostnadsuppskattningar av åtgärder fordras fortsatt utredning omfattande 
många perspektiv.   
 
Samhällsutvecklingsförvaltningen anser att det vid Holmen finns förutsättningar 
för husbilsuppställning. Faciliteter finns genom WC/HWC, lekplats, utegym och 
grillplatser. WC/HWC är utrustade med betalfunktion.  
Platsen har tillgång till skog, grönytor och närhet till Nissan. Eventuella 
ställplatser kan öka platsens attraktion och nyttjandet av de faciliteter som finns 
i området samt stärka närvaron på platsen,  vilket i sin tur kan bidra till minskad 
nedskräpning och skadegörelse på Holmen.  
 
Etablering av ställplatser vid badplatsen i Båraryd förutsätter utredning av 
placering, omfattning och innehåll, samt lösning av trafiksäker och trygg 
angörings- och parkeringssituation inom hela området.  
 
Badplatsen med omgivande mark är utpekad av Gislaveds kommun som ett sk. 
LIS-område Landsbygdsutveckling i strandnära läge). LIS-planen beskriver 
områdets tänkta utveckling såhär:  
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”Området är lättillgängligt och är mycket lämpligt för fortsatt utveckling med 
campingstugor, ställplats för husbilar, båtbryggor, lekredskap, omklädningsrum 
mm för turismens och det rörliga friluftslivets behov då området ligger i 
anslutning till Gislavedsleden och kan utvecklas till en målpunkt för denna." 
 
En ställplats för husbilar i anslutning till badplatsen i Båraryd kommer att kräva 
dispens från strandskyddet. Det av kommunen utpekade LIS-området ger en 
öppning för denna typ av verksamhet.  
Länsstyrelsen delar dock inte kommunens uppfattning om att badplatsen vid 
Kyrksjön utgör ett lämpligt LIS-område. Enligt Länsstyrelsen uppfyller 
områdena inte kriterierna för LIS-områden. En ansökan om 
strandskyddsdispens kan alltid överprövas av Länsstyrelsen vilket innebär att 
kommunen inte har full rådighet över en framtida etablering av ställplats för 
husbilar inom det aktuella området.  
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2024-10-07 - SUNau §44 
Motion gällande ställplatser och ökad trafiksäkerhet SD, daterad den 19 
november 2023 
Samhällsutvecklingsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad den 27 september 
2024 
 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunfullmäktige 
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Sun  §72    Dnr: SUN.2024.69   1.2.7  
 
Svar på motion gällande kulturell decentralisering (SD)  
 
Beslut 
Samhällsutvecklingsnämnden föreslår kommunfullmäktige att motionen gällande 
kulturell decentralisering anses besvarad.  
 
 
Ärendebeskrivning 
Peter Gustavsson (SD) och Tony Scammel (SD) har lämnat in en motion 
gällande kulturell decentralisering. Kommunstyrelseförvaltningen har remitterat 
motionen till samhällsutvecklingsnämnden med svar senast den 19 april 2024. 

 
 Motionärerna menar att kommunen under de senaste åren har hyrt lokaler för 

de kulturutställningar som varit aktuella, trots att kommunen investerat flera 
miljoner i Glashuset som borde fungera utmärkt för detta ändamål. 
Motionärerna hänvisar till en utredning gjord av myndigheten för kulturanalys 
som menar att kulturen inte ska vara centraliserad.  

 
                                     I motionen föreslås följande: 

• Att samtliga externa hyresavtal avsedda för kulturverksamhet, sägs upp 
med omedelbar verkan och övriga kostnader anpassas därefter. 

• Att man omgående omplanerar och anpassar inplanerade utställningar 
till Glashuset. 

Att omplanera och anpassa utställningar/aktiviteter till bland annat mobila som 
kan möta medborgarna i hela kommunen genom att utnyttja till exempel de 
bygdegårdar och samlingspunkter som finns. 
 
Beredning 
För samhällsutvecklingsnämndens remissyttrande har beredningen beaktat de 
frågor som ryms inom nämndens ansvarsområden.  
 
Det är inom ramen för kommunens gemensamma lokalförsörjningsprocess 
som kulturavdelningen beskriver lokalbehov och möjliggörs utrymmen i 
kommunala fastigheter alternativt i förhyrda lokaler. De lokaler som idagsläget 
används och som är knutna till externa hyreskontrakt är Hestra bibliotek, 
Smålandsstenars bibliotek samt Gislaveds konsthall.  
 
I dessa orter saknas i dagsläget alternativ till biblioteks- eller konsthallslokaler i 
kommunala fastigheter vilket är skälet till placeringarna. Kulturavdelningen är 
involverad i processer för framtida lokalförsörjning där arbete pågår för ökade 
möjligheter att inrymma fler verksamheter i kommunens egna fastigheter, som 
exempelvis Glashuset.  
 
Att omplanera och anpassa utställningar/aktiviteter till bland annat mobila som 
kan möta medborgarna i hela kommunen genomförs till stor del idag. Dock ej 
med bygdegårdar, vilket är utvecklingsbart.  
 
Kulturavdelningen samarbetar i hög utsträckning med civilsamhället och 
föreningar. Avdelningens utställningsytor i de olika orterna används för lokala 
konstnärer, inte primärt för externa konstnärer. De mobila enheter som 
används av kulturavdelningen genom bokbussverksamheten som kommer att 
utvecklas ytterligare då nuvarande bokbuss ersätts.  
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Under 2024 har Gislaveds bibliotek en projektanställd landsbygdsbibliotekarie, 
som är finansierad med medel från kulturåder och satsningen Stärkta bibliotek. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2024-10-07 - SUNau §43 
Motion gällande kulturell decentralisering SD, daterad den 13 november 2023 
Samhällsutvecklingsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad den 27 september 
2024  

  
 
Beslutet skickas till: 
Kommunfullmäktige 
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Sun  §73    Dnr: SUN.2024.77   1.2.6  
 
Svar på intiativ gällande uppdrag till 
samhällsutvecklingsförvaltningen med tanke på det ekonomiska läget 
(SD) och (KD)  
 
Beslut 
Samhällsutvecklingsnämnden beslutar att den del av initiativärendet som 
handlar om Gislaved ”omlokalisering av fritidsgårdsverksamhet, kulturmagasinet 
samt fältverksamheten till Glashusets lokaler” ska behandlas inom ramen för 
pågående arbete om att ta fram en plan för utveckling av Glashuset till en form 
av ungdomscenter. 
 
Samhällsutvecklingsnämnden beslutar att bifalla övriga delar i initiativärendet 
och ge förvaltningen i uppdrag att aktualisera utredningen om Vidareutveckling 
av Öppen fritid med särskilt fokus på fritidsgårdsverksamhet genom att 
komplettera med ekonomisk konsekvensanalys och behandla som lokalbehov 
enligt kommunens lokalförsörjningsprocess. 
 
 
Ärendebeskrivning 
I samband med samhällsutvecklingsnämndens sammanträde den 19 september 
2024 lämnades ett initiativärende in av ledamöter från sverigedemokraterna 
och kristdemokraterna. Ärendet handlar om lokalisering av 
fritidsgårdsverksamheterna i Smålandsstenar, Gislaved, Anderstorp och Reftele 
samt om lokalisering av den verksamhet som kulturavdelningen för närvarande 
utövar i Bruksmagasinet. Initiativärendet är framtaget med tanke på det 
ekonomiska läget i samhällsutvecklingsnämnden och lyfter förslag om 
anpassning av verksamheterna vid de kommunala fritidsgårdarna samt kring 
omlokalisering av verksamheterna. 
Förvaltningen har tagit fram förslag till beslut enligt Rutin för hantering av 
initiativärenden. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2024-09-19 - Sun  §63 
Initiativärende gällande uppdrag till samhällsutvecklingsförvaltningen_ SD_KD, 
2024-09-18 
Samhällsutvecklingsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad den 10 oktober 2024 
Svar till initiativärende gällande uppdrag till samhällsutvecklingsförvaltningen 
med tanke på det ekonomiska läget (SD) och (KD), daterad den 10 oktober 
2024  

  
 
Yrkanden 
Sandy Lind (WeP): Med instämmande av Urban Nilsson (C), Johanna Gullberg 
(M), Johnny Petersson (MiG), Anders Karlsson (MiG), Albin Dyberg (MiG) 
Simon Sowa (M), Anne-Maj Nordahl (WeP), Jörgen Karlsson (S),  
Eva Eliasson (S), Dennis Ernst (M), Pauline Barvö (WeP) och Emanuel Larsson 
(KD): Bifall till förvaltningens förslag.  
 
  
Beslutet skickas till: 
Kristdemokraterna, Gislaved 
Sverigedemokraterna, Gislaved 
Samhällsutvecklingsförvaltningen
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Sun  §74    Dnr: TVA.2024.28   4.14.2.1  
 
Verksamhetsområde för allmänna vattentjänster i Vik  
 
Beslut 
Samhällsutvecklingsnämnden föreslår kommunfullmäktige att anta förslaget om 
ett nytt VA-verksamhetsområde för vattentjänsterna vatten och spillvatten i 
Vik, i enlighet med karta Viks strand & Vik 1:58, daterad 2024-08-20, och 
fastighetsförteckning Vik, daterad 2024-08-20.  
 
Ärendebeskrivning 
I enlighet med detaljplanen för Viks strand del av fastigheten Vik 1:58 i Hestra 
genomför VA-avdelningen i Gislaveds kommun en utbyggnad av det kommunala 
VA-systemet till det aktuella området. I samband med arbetet föreslås 
fastigheten Vik 1:58, som är belägen cirka 160 meter väster om 
detaljplaneområdet, att få tillgång till kommunalt VA och inkluderas i VA-
verksamhetsområde. Detta då fastigheten ligger nära VA-huvudledningen  
vilket gör anslutningen praktiskt och ekonomiskt fördelaktig. Vidare har 
fastighetsägarna uttryckt ett starkt intresse av att bli en del av det kommunala 
VA-verksamhetsområdet.  
 
Kommunen är skyldig, enligt vattentjänstlagen (Lag 2006:412), att ordna 
vattentjänster i ett större sammanhang om det behövs för att skydda 
människors hälsa eller för miljön. När detta behov finns ska kommunen besluta 
om verksamhetsområde inom vilket vattentjänsterna ska finnas.  
 
Förslaget omfattar följande vattentjänster:  

• Vatten för normal hushållsanvändning (V) 
• Spillvatten för normal hushållsanvändning (S) 

 
Bedömning 
Ekonomiska konsekvenser: De initiala kostnaderna för att inkludera 
fastigheterna VA-verksamhetsområdet har redan tagits i samband med 
utbyggnaden. Dessa kostnader kommer att täckas över tid genom avgifter från 
fastighetsägarna. Åtgärden blir till en långsiktig investering som både 
säkerställer effektiv användning av VA-infrastrukturen och genererar intäkter 
för kommunen. 
 
Miljökonsekvenser: Genom att ansluta fastigheter i Vik till det kommunala VA-
nätet minskar risken för föroreningar från enskilda avlopp, vilket bidrar till en 
bättre vattenkvalitet i området. 
 
Slutsats: Antagandet av ett nytt VA-verksamhetsområde i Vik är ett nödvändigt 
och viktigt steg för att säkerställa att kommunen kan tillhandahålla tillförlitliga  
och hållbara vattentjänster till sina invånare. Förslaget bedöms ha positiva 
effekter både ekonomiskt och miljömässigt. 

 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2024-10-07 - SUNau §48 
Samhällsutvecklingsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2024-08-16 
Fastighetsförteckning Vik, 2024-08-20 
Karta Viks strand & Vik 1.58, 2024-08-20  

  
Beslutet skickas till: 
Kommunfullmäktige
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Sun  §75    Dnr: TVA.2024.29   4.14.2.1  
 
Verksamhetsområde för allmänna vattentjänster i Öreryd  
 
Beslut 
Samhällsutvecklingsnämnden föreslår kommunfullmäktige att anta förslaget om 
ett nytt VA-verksamhetsområde för komplettering av allmänna vattentjänster 
vatten och spillvatten i byn Öreryd enligt karta, daterad 2024-08-21, och 
fastighetsförteckning Öreryd, daterad 2024-08-21.   
 
 
Ärendebeskrivning 
Utbyggnad av nytt avloppsreningsverk och VA-ledningsnät pågår i Öreryd, 
enligt VA-planen. Den befintliga infrastrukturen, inklusive trekammarbrunn, 
markbädd och biologisk damm, ersätts med ett modernt avloppsreningsverk 
som uppfyller dagens miljö- och hälsokrav.  
 
De fastigheter som omfattas av denna tjänsteskrivelse har redan tillgång till 
kommunalt dricksvatten. Deras VA-verksamhetsområde föreslås nu 
kompletteras med kommunalt spillvatten genom anslutning till det nya 
spillvattensystemet. 
 
Privata avloppsreningsanläggningar i området har visat sig mindre effektiva, med 
risk för kontaminering av dricksvattenresurser. Dessa anläggningar ligger nära 
vattenverket och råvattenbrunnarna. Av denna anledning ansluts stugbyn 
Lommeberget och två närliggande fastigheter till det nya kommunala VA-nätet.  
 
Givet detta är det nödvändigt att inkludera dessa fastigheter i ett utökat VA-
verksamhetsområde. Då utbyggnaden sker etappvis, fattas besluten om VA-
verksamhetsområden på samma sätt.  
 
Bedömning 
Ekonomiska konsekvenser: Initiala kostnader för anslutning har redan hanterats 
inom ramen för utbyggnaden. Dessa täcks över tid genom fastighetsägarnas 
avgifter, vilket gör åtgärden till en långsiktig investering som säkerställer effektiv 
användning av VA-infrastrukturen och genererar intäkter för kommunen. 
Etappvis beslutstagande möjliggör en stegvis ekonomisk utvärdering. 
Kommunen kan sprida ut investeringar och undvika stora engångskostnader. 
Detta gör det också lättare att hantera budgeten och säkerställa att varje etapp 
är ekonomiskt hållbar innan man går vidare.  
 
Miljökonsekvenser: Ersättning av äldre avloppsanläggningar med ny, effektiv VA-
infrastruktur minskar miljörisker och skyddar dricksvattenresurser, vilket 
bidrar till en förbättrad miljö och hälsa för invånarna i Öreryd.  
 
Slutsats:  
Beslut om att utöka VA-verksamhetsområdet för fastigheter i Öreryd är 
nödvändigt för att säkerställa effektiv och hållbar VA-hantering. Att fatta beslut 
om VA-verksamhetsområden etappvis ger kommunen flexibilitet att anpassa 
projektet efter varje fas och säkerställer ekonomisk kontroll samt 
riskhantering. Detta möjliggör en förnuftig stegvis implementering av VA-
infrastrukturen med fokus på kontinuerliga förbättringar och tydlig 
kommunikation med fastighetsägare. 
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Beslutsunderlag 
Protokoll 2024-10-07 - SUNau §47 
Samhällsutvecklingsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-09-12 
Fastighetsförteckning Öreryd, 2024-08-21 
Karta Öreryd, 2024-08-21  

  
Beslutet skickas till: 
Kommunfullmäktige 
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Sun  §76    Dnr: SUN.2024.3   1.2.3  
 
Redovisning av delegationsbeslut  
 
Beslut 
Samhällsutvecklingsnämnden godkänner redovisningen. 
 
 
Ärendebeskrivning 
Samhällsutvecklingsförvaltningen har sammanställt delegationsbeslut för 
områdena kultur,  fritid- och folkhäls, grävtillstånd, bostadsanpassningsbidrag,  
Parkeringstillstånd, tekniska, föreskrifter och lokala trafikföreskrifter. 
 
Nämnden tar även del av arbetsutskottets beslut den 7 oktober §49, som 
hanlar om ansökan om bostadsanpassningsbidrag. 
 
Beslutsunderlag 
Samhällsutvecklingsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad den 14 oktober 
2024 
Delegationsbeslut för kultur samt fritid- och folkhälsa, 2024-09-13--2024-10-14 
Delegationsbeslut, grävtillstånd 2024-09-13--2024-10-11 
Delegationsbeslut, bostadsanpassningsbidrag 2024-09-13--2024-10-14 
Delegationsbeslut, parkeringstillstånd 2024-09-13 -- 2024-10-14 
Delegatoinsbeslut, tekniska 2024-09-13 -- 2024-10-14 
Delegationslista föreskrifter 2024-09-13 -- 2024-10-11. 
Delegationslista, lokala trafikföreskrifter  240913 - 241011  
Protokoll från arbetsutskottet 2024-10-07, §49 - Ansökan om 
bostadsanpassningsbidrag. 
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Sun  §77    Dnr: SUN.2024.1   1.7.3  
 
Meddelanden  
 
Beslut 
Samhällsutvecklingsnämnden lägger meddelanden till handlingarna. 
 
 
Ärendebeskrivning 
Samhällsutvecklingsnämnden tar del av meddelanden:  

• Protokoll från samhällsutvecklingsnämnden den 7 oktober 2024 som 
handlar om skogsförvaltning 2024 och allmän information om 
skogsbestånd i Gislaveds kommun. 

• Protokoll från utbildningsnämnden den 17 september 2024. 
• Utbildningsnämndens Redovisning av fördelning av schablonersättning 

2024, daterad 2024-09-04. 
•  Revidering av regler för inköp och upphandling daterad den 18 

september 2024. 
• Protokoll från kommunstyrelsen den 18 september 2024- Åtgärder 

och förhållningssätt med anledning av det ekonomiska läget  
• Postlista,klagomål och synpunkter v. 37 
• Postlista,klagomål och synpunkter v. 39 
• Postlista,klagomål och synpunkter v. 41. 
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